

Cyrill LACHAUER | Cardboard and Copenhagen - The Jungle Fever

01 June – 29 July 2023

on view 24/7, open by appointment

KOENIG2 by_robbygreif, Margaretenstraße 5, 1040 Vienna

https://christinekoeniggalerie.com/exhibitions/49824/koenig2-by_robbygreif-x-foto-wien-2023-cyrill-lachauer-cardboard-and-copenhagen-the-jungle-fever/installation-views/

#cyrillachauer
@cyrillachauer
#koenigzwei
#robbygreif
@koenigzwei

Diese Ausstellung findet statt im Rahmen der FOTO WIEN 2023

Cyrill Lachauers Arbeiten sind Resultate langer Reisen, die ihn immer wieder mit Güterzügen durch das Hinterland der USA führen. Er geht in seinem Umfeld und dessen Landschaften auf und gibt Erlebtes als fragmentarische Geschichten in Fotografie, Film und Text wieder.

Lachauer, aufgewachsen im bayerischen Inntal, lebt und arbeitet in Berlin und auf seinen Reisen. Er studierte Regie, Ethnologie und Kunst in München und Berlin. 2010 schloss er sein Studium an der Universität der Künste Berlin bei Lothar Baumgarten ab.

Häufig standen komplexe ethnologische Fragestellungen zu Beginn Lachauers Arbeit. Diese in der Vorbereitungs- und Recherchephase wichtigen Aspekte wurden meist von den Realitäten vor Ort aufgebrochen, umgeworfen oder fanden plötzlich keine für den Künstler überzeugende Kraft mehr. Daher wandte sich Lachauer gänzlich von ethnologischen Fragestellungen ab und einer radikal subjektiven, den eigenen Lebenswirklichkeiten verpflichteten, Ethnographie zu.

Seine erste Solo-Ausstellung in Wien „Cardboard & Copenhagen - The Jungle Fever“ zeigt lose zusammengehörende Fragmente von Arbeiten *on and along the rails* seit 2019. Der Raum von KOENIG2 by_robbygreif wird mit Gleisschotter ausgefüllt, der beim Betreten ein atmosphärisches Knirschen erzeugt und eine Verbindung zu Lachauers Reise mit dem Güterzug herstellt. An die Wand affichierte Wallpaper werden von einzelnen Fotografien, teils aus der Sammlung Goetz, München, ergänzt, die von Freunden und Weggefährten, Zügen und Widerständigkeit erzählen.

(Lilli Kainberger, 2023)

This exhibition takes place in the context of FOTO WIEN 2023

Cyrill Lachauer's works are the result of long journeys that take him on freight trains through the outback of the USA. He immerses himself in his surroundings and their landscapes and reproduces his experiences as fragmentary stories in photography, film and text.

Lachauer, who grew up in the Bavarian Inntal, lives and works in Berlin as well as on his travels. He studied directing, ethnology and art in Munich and Berlin. In 2010 he completed his studies at the Universität der Künste Berlin with Lothar Baumgarten.

Complex ethnological questions often stood at the beginning of Lachauer's work. These aspects, which were important in the preparation and research phase, were usually broken up, overturned by the realities on site, or suddenly no longer found any force that was convincing for the artist. Therefore, Lachauer turned away completely from ethnological questions and towards a radically subjective ethnography committed to his own realities of life.

His first solo show in Vienna "Cardboard & Copenhagen - The Jungle Fever" shows loosely connected fragments of works on and along the rails since 2019. The space of KOENIG2 by_robbygreif is filled with track gravel, which creates an atmospheric crunching sound when stepping on it and establishes a connection to Lachauer's journey with the freight train. Wallpaper affixed to the wall is complemented by individual photographs, some from the Goetz Collection Munich, that tell of friends and companions, trains and resistance.

(Lilli Kainberger, 2023)

CREDITS IMAGES

1, 2, 3, 7, 8, 9, 13

Ausstellungsansicht *Cyrrill LACHAUER | Cardboard and Copenhagen – The Jungle Fever*, KOENIG2 by_robbygreif, Wien 2023

Foto: Simon Veres / @simonveres_aeph

Exhibition view *Cyrrill LACHAUER | Cardboard and Copenhagen – The Jungle Fever*, KOENIG2 by_robbygreif, Vienna 2023

Photo: Simon Veres / @simonveres_aeph

4

Cyrrill LACHAUER

Cardboard and Copenhagen, ongoing

C-Print (Handabzug)

60 x 40 cm

1/3 + 1AP

Courtesy KOENIG2 by_robbygreif, Wien und der Künstler

Cyrrill LACHAUER

Cardboard and Copenhagen, ongoing

C-Print (hand proof)

60 x 40 cm

1/3 + 1AP

Courtesy KOENIG2 by_robbygreif, Vienna and the artist

5

Cyrrill LACHAUER

America, 2018 - 2020

C-Print (Handabzug)

24,8 x 37,5 cm

3/3 + 1AP

Courtesy KOENIG2 by_robbygreif, Wien, Sammlung Goetz, Medienkunst, München und der Künstler

Cyrill LACHAUER

America, 2018 - 2020

C-Print (hand proof)

24,8 x 37,5 cm

3/3 + 1AP

Courtesy KOENIG2 by_robbygreif, Vienna, Sammlung Goetz, Medienkunst, Munich and the artist

6

Cyrill LACHAUER

America, 2018 - 2020

C-Print (Handabzug)

24,8 x 37,5 cm

3/3 + 1AP

Courtesy KOENIG2 by_robbygreif, Wien, Sammlung Goetz, Medienkunst, München und der Künstler

Cyrill LACHAUER

America, 2018 - 2020

C-Print (hand proof)

24,8 x 37,5 cm

3/3 + 1AP

Courtesy KOENIG2 by_robbygreif, Vienna, Sammlung Goetz, Medienkunst, Munich and the artist

10

Cyrill LACHAUER

If I could only, 2018 - 2020

C-Print (Handabzug)

60,9 x 40,1 cm

2/3 + 1AP

Courtesy KOENIG2 by_robbygreif, Wien, Sammlung Goetz, Medienkunst, München und der Künstler

Cyrill LACHAUER

If I could only, 2018 - 2020

C-Print (hand proof)

60,9 x 40,1 cm

2/3 + 1AP

Courtesy KOENIG2 by_robbygreif, Vienna, Sammlung Goetz, Medienkunst, Munich and the artist

11

Cyrill LACHAUER

If I could only, 2018 - 2020

C-Print (Handabzug)

60,9 x 40,1 cm

2/3 + 1AP

Courtesy KOENIG2 by_robbygreif, Wien, Sammlung Goetz, Medienkunst, München und der Künstler

Cyrill LACHAUER

If I could only, 2018 - 2020

C-Print (hand proof)

60,9 x 40,1 cm

2/3 + 1AP

Courtesy KOENIG2 by_robbygreif, Vienna, Sammlung Goetz, Medienkunst, Munich and the artist

12

Cyrill LACHAUER

If I could only, 2018 - 2020

C-Print (Handabzug)

120 x 80,3 cm

2/3 + 1AP

Courtesy KOENIG2 by_robbygreif, Wien, Sammlung Goetz, Medienkunst, München und der Künstler

Cyrill LACHAUER

If I could only, 2018 - 2020

C-Print (hand proof)

120 x 80,3 cm

2/3 + 1AP

Courtesy KOENIG2 by_robbygreif, Vienna, Sammlung Goetz, Medienkunst, Munich and the artist

14

Cyrill LACHAUER

Cardboard and Copenhagen, ongoing

C-Print (Handabzug)

40 x 60 cm

1/3 + 1AP

Courtesy KOENIG2 by_robbygreif, Wien und der Künstler

Cyrill LACHAUER

Cardboard and Copenhagen, ongoing

C-Print (hand proof)

40 x 60 cm

1/3 + 1AP

Courtesy KOENIG2 by_robbygreif, Vienna and the artist

15

Cyrill LACHAUER

Cardboard and Copenhagen, ongoing

C-Print (Handabzug)

60 x 40 cm

1/3 + 1AP

Courtesy KOENIG2 by_robbygreif, Wien und der Künstler

Cyrill LACHAUER

Cardboard and Copenhagen, ongoing

C-Print (hand proof)

60 x 40 cm

1/3 + 1AP

Courtesy KOENIG2 by_robbygreif, Vienna and the artist